

Referat Regionsbestyrelsesmøde
Danske Fysioterapeuter i region Syddanmark

Regionsbestyrelsesmøde d. 24. september kl. 09:00 – 17:00

Mødet afholdes ved House of Innovation, Jernbanegade 27, 6000 Kolding.

Deltagere: Rikke Kruse, Helle Bruun, Rune Myrup Andersen, Tine Hasselbrinck Madsen, Lis Jensen, Hannah Skøtt, Lau Rosborg, Christina Møller Vestergaard, Johan Buus Brandt Nielsen.

Afbud: Afbud fra Helene Benfeldt, Gitte Frydenlund.

Suppleant Jette Bruun deltager i stedet.

Netværkskonsulen Lene Lebech deltager på udvalgte punkter fra kl. 14.00 til 15:30

Lena Ingemann har fået nyt arbejde og er ikke længere TR. Hun udtræder derfor af RB.

Der er ikke valgt en ny TR-repræsentant på TR regionsmødet d. 11. september. RB har mandat til at finde en TR til RB.

Velkommen til det første fysiske møde: Christina Møller Vestergaard og Johan Buus Brandt Nielsen – valgt på GF25. Der er kort præsentationsrunde.

Dagens Gæst: Journalist Maja Bygvrå

Workshop: Få knivskarpe budskaber

Ofte pakker vi vores budskaber ind i fyld, udenomssnak og høflige forbehold. I denne workshop vil journalist Maja Bygvrå komme med konkrete eksempler på, hvordan vi udvælger vores hovedbudskaber og skræller alt andet fra, så modtageren hurtigt fanger, hvad vi har på hjertet. Der vil være praktiske øvelser, så du kan blive knivskarp på, hvilke meninger og historier du gerne vil ud med.

Det kan være i forbindelse med kommunal- og regionalvalget til efteråret. Skal vi formulere et spørgsmål og en kommentar / udsagn til et vælgermøde?

Studerterambassadører er inviteret til at deltage i dette punkt.

Der er afbud pga. praktikforløb.

Dagsorden

1. Valg af referent

Helle Bruun er referent, tak for det. Går klokken 14, herefter Lau Rosborg referent

2. Bemærkninger og opfølgning på referatet fra den 28. maj 2025

Der har været et par bemærkning til referatet -

Gitte Frydenlund konkretiserer til punkt 4.3 at udlodning af midler er til alle medlemmer af Danske Fysioterapeuter. Det er rettet i referatet.

Christina sidder ikke i SALS men i SU. Det er rettet i referatet.

Opfølgning på punkter fra sidste møde:

Acubiz – Selve Regionsbestyrelseskonferencen skal konteres under kode103, og projekt 103.2.

3. Godkendelse af dagsorden

Bemærk at der er vejledende tidsangivelser til de forskellige punkter. Dette for at sikre at vi når gennem dagsordenen. Alle bedes være opmærksomme på tiden.

Eventuelt?

Rikke har et punkt.

4. Sager til beslutning kl. 09:30-10:45 (Cecilia, chef for team rekruttering deltager virtuelt på 4.1)

4.1 Anden drøftelse af ændringer og tiltag på skolerne. Se pkt. 4.1 i referatet fra 28. maj 2025.

Der er centralt udarbejdet en video. [Kom godt fra start i dit studieliv](#)

Jeg har kontaktet de 2 studieledere pr. mail d. 3/7 og sekretariatet har fuldt op på mailen d. 1/8 og 23/8. Der forelægger nu en plan for hvornår vi må tilgå skolerne.

Indstilling: Der ønskes en beslutning om, hvordan vi skal udlevere emblemer og er en forfest en mulighed?

Cecilie deltager -

Hvem kan stå på skolerne på de anviste dage og tidspunkter?

20.11.2025 – Esbjerg - Helle + Tine. (merc.+ roll up skal aftales)

27.11.2025 – Haderslev – Rikke (Johan, Tine, Lis, aftales senere hvem)

Cecilie vil anbefale at ambassadørerne kontaktes og kommer med de to dage (Haderslev har ikke ambassadører aktuelt)

Til selve eventet – lav gerne en lille konkurrence, goodiebag, trække lod blandt ny indmeldelser fx i den pågældende uge. Evt. en konkurrence med fysisk aktivitet. Lis kan evt. tage Blazepod med til Haderslev – evt. bruge test og måleredskaber... vær aktiv, så der laves en stand som trækker folk til. Der kan være andre stande som fx PKA, andre foreninger, evt. bruge video og hjemmeside med quiz.

Rikke følger op om der kommer andre stande de pågældende dage.

Ambassadørerne plejer at dele det på Facebook og instagram. Der søges nye ambassadører i Haderslev – gerne således at de to nye har et semesters overlap med de to erfarne og kan erfaringsudveksle

Cecilie har forespurgt hos studerende hvordan de gerne vil fejres. En vil gerne have en gallafest, en vil gerne på værtshus/ pub. Nål og skål arrangement kunne også indeholde fx en professionel fotograf, som kan tage billeder til fx LinkedIn (region Nord har haft god succes med dette). Dog har der været minimal tilslutning fra de nyuddannede.

Det må gerne være uhøjtideligt, det skal vise at vi som forening også kan det sociale.

Det skal være nemt for dem at komme ift. logistik, det skal være i umiddelbar nærhed af uddannelsesinstitutionerne i Esbjerg, Haderslev, Odense. Det kunne fx også være brunch på streetfood, morgenbord tæt på skolen, frokostarrangement.

Arrangementerne skal finde sted:

Esbjerg, Haderslev og Odense i januar. Det med at tage et professionelt portrætbillede fungerer godt. Så kan der efterfølgende sendes en mail med billedet og der kan følges op ift. om de havde en god dag.

Selve overrækkelsen af emblemet forbindes med autorisationen. Emblemet skal leveres tilbage, når man melder sig ud.

4.2 Folkemøde 2026.

Folkemødet er fra onsdag d. 10. juni 25 kl. 17:00 til lørdag d. 13. juni kl. 22:00.

Der er booket overnatning og 1. rate er betalt. Lis Jensen kan informere mere herom.

Folkemødet står i stedet for regionsseminar 2026.

Det er aftalt at man får frikøb for 1. arbejdsdag og transport betalt. Regionsbestyrelsen betaler middag torsdag og fredag aften samt betaler for fælles indkøb til 3 x morgenmad.

Velvidende at der er et valg på generalforsamling:

Tilkendegivelser omkring hvem som ønsker at deltage:

Lau, Rune, Rikke, Hannah, Jette. Tine, Lis, Christina, Johan, Helle.

Hvem kan lægge bil til: Lau, Rune, Tine, Christine, Lis og Johan. Der er behov for 3 biler.

Der er behov for færgebilletter til 3 biler. Skal sættes på mødet til december-hvem kan booke.

Rikke booker et bord til torsdag og fredag. Det aftales at de som morgenbader skal stå for morgenmaden (Det husker jeg simpelthen ikke at vi aftalte?)

4.3 Udlodning af 5 x 10.000kr til et medlemsarrangement

Indstilling: Hvem skal pengene gå til?

Lau/Rune – vigtigt at man forpligtiger sig til at levere noget ”tilbage”

Kriterier: Udvælgelsen sker ved en individuel vurdering. Der er kommet to ansøgninger.

To ansøgninger på Fagfaglige arrangementer omkring respiration og smertebehandling. Begge ansøgninger imødekommes. Dokumenterede udgifter imødekommes op til 10.000 kroner.

Nyhedsbreve: Kan der i direkte mail/ nyhedsbreve gøres reklame for ”Udlodning af op til 5 x 10.000 til et fagligt arrangement”. Sådan at det står som et fast punkt i direkte mail/ nyhedsbreve. Dette undersøges af Rikke.

4.4 Regional fagkongres

Vi har tidligere besluttet at afholde Fagkongres i efteråret 2026.

Fagfestival 2026 afholdes **torsdag den 01.10.26.**

Arbejdsgruppen består af: Hannah, Rikke, Tina, Lau og Christina.

I januar 25 skal DSF kontaktes, der skal bookes lokaler, findes datoer.

Rikke sørger for at indhente tilbud på lokaler, og arbejdsgruppen beslutter hvor det skal være.

4.5 GF 2026

Jeg begynder at arbejde med GF 2026. Derefter går der 3 år til næste GF.

TR-valgperioden gælder også for en treårig periode i bestyrelsen. Ude på den enkelte arbejdsplads kan man vælge om man vil være valgt for 2 eller 3 år.

Bestyrelsen reduceres med 2 menige pladser.

Indstilling: Vi skal vælge dirigent og evt. oplægsholder / form på dagen. Vi skal finde dato mellem april og maj 2026, samt sted for afholdelse.

Forslag til dirigent: Louise Boros Daugaard, eller evt. en repræsentant fra AC.

Oplægsholdere: Kristina Schou Madsen (Kristinaextremerunning), roer Eskil Ebbesen, Triatlet Camilla Pedersen. Rikke arbejder videre med disse forslag.

4.6 Jubilæumsarrangement 2026

Tine H. Madsen har udarbejdet en drejebog til den årlige afholdelse af jubilæumsfesten.

Det er 4. gang det skal afholdes:

Formen er meget god, der undersøges ift. lokaler. Gerne en måned mellem GF og jubilæumsarrangement. Jubilæumsarrangement fastsættes til **torsdag den 16.04.26**. Tine er tovholder på arrangementet.

Pause 10:45-11:00

Dagens Gæst: Workshop ved Journalist Maja Bygvrå kl. 11:00-13:45 med en indlagt frokostpause på 45 min.

Slides fra Maja vedlægges.

Frokost 12:00-12:45

Pause 13:45-14:00

5. Sager til drøftelse kl. 14:00-15:30

5.1 Ringerunde til nyuddannede, virker det på denne her måde?

Nogle RB-medlemmer er blevet bedt om at ringe til nyuddannede. Har fået tilsendt en navneliste, Excel ark og fakta-kort.

Ringerunden er en del af en DFys undersøgelse, hvor der bliver ringet til 2/3 og ikke ringet til 1/3

Grundlæggende en god ide.

Det er en god ide at ringe hjemmefra.

Lidt længere respit på tilbagemelding.

Kan der laves et dokument i Google docs.

Tilbagemeldingerne ift. jobs er ikke positive.

Dimittenderne er ikke vrede, sure bare lidt triste.

5.2 Evaluering af RB-konference og en 1. gangs drøftelse af, hvordan vi kan arbejde videre med den viden vi har fået.

Herunder samarbejdet med DSF. Storytelling i forhold til at fremme status på Fysioterapeuter, arbejdsopgaver og Forebyggelse. Samarbejde på tværs af sektorer. Al. De 17 sundhedsråd, hvordan tilgår vi dem? Interview af formanden.

Johan: Positivt, god intro

Rune: Dejligt at være sammen fysisk, gode oplæg.

Rikke: Dejligt at være sammen fysisk. Godt program. Gerne slutte en time før

: God oplevelse som ny, gode oplæg, godt at snakke med alle også de andre RB

Hanna: Gode oplæg. Brugbare oplæg, gode kort længder på oplæg.

Tine: God rød tråd på konferencen. Viser behovet for det regionale set-up. Vi lærer af hinanden. Ros til arrangører.

Christina: Dejligt at opleve alle regioner. Spændende fællesmål. At mødes fysisk virker godt. Intens debat om DSF-aftale. Skaber kampånd

Lis: Rigtig god konference. Løfter faget regionalt. Selve RB-arbejdet sættes i fokus. Godt arrangeret.

Lau: Rigtig godt arrangeret konference. Oplæg om de forskellige sektorer fungerede ikke optimalt. Dejligt at mødes fysisk.

Vi tager rigtig rigtigt meget med os fra konferencen, primært omkring vores kommunikation udadtil.

5.3 Status fra Netværkskonsulent Lene Lebeck

Orientering fra Netværkskonsulenten.

Lene Lebeck laver et oplæg vedr. netværkskonsulenterne arbejde, Der sendes slides ud.

Arbejdet kører i alle regioner.

Det er oplevelsen at der kan være både fastholdelse og indlemning af medlemmer i arbejdet.

5.4 Status på 3 dublerende arrangementer på skolerne v. Lis, Helle og Lau.

Hvem deltager fra bestyrelsen?

3 kopierede oplæg, hvordan fungerede det?

Processen med at få udarbejdet konceptet har taget længere tid end forventet.

Vi skal være meget bedre til at få hastighed på tingene.

5.5 Hvor er der vælgermøder og hvem deltager?

Hvem deltager i valgmøder og hvor?

Der er ikke nogen der har aktuelle planer.

Rikke er i panel i Flora-klubben.

Meld ind til Rikke hvis I deltager.

Det er også aftalt at Rikke udarbejder et læserbrev omkring Ydernummer og Johan udarbejder et læserbrev om forebyggelse ifb. med KV/ RV 25.

Pause 15:30-15:45

6. Sager til orientering, herunder formand / næstformand, HB, råd nævn og udvalg kl. 15:45- 16:30

se også formandens kalender [Regionsformandens kalender](#)

Rikke:

Medlemsnåle og klistermærker med D.fys logo. Er man ikke medlem er det falsk markedsføring og medlemsnålen skal leveres tilbage.

Der er givet tilskud til national netværksdag

Budget Q2 er udsendt med dagsorden, ligger pænt på alle tal.

RB/RF i forhold til sekretariatet – formanden – den nye direktør. Hvad kan vi få support til?

Talt med Henrik i forhold til budgetter/regnskaber og GF og kritisk revisor.

Vi (RF) har planlagt møderække med ny Direktøren.

Vi skal i HB drøfte om vi vil være medunderskrivere på et brev fra flere sundhedsorganisationer omkring den humanitære situation i Gaza. Det deler HB.

Lønberegneren kommer under lup. Der er en lang og kortsigtet løsning.

Vi skal huske at tænke PKA ind i vores arrangementer (de vil gerne bidrage)

Rune har været i sek. omkring REP22 forslag. Den regionale lønudvikling.

Tine tager til reception på UCL

Mistet pladsen i HU da TR på OUH Line Willads ønskede at stoppe.

Ingen FTR på OUH

Ingen TR til regionsrådet

Afventer TR til RB

Helene repræsenterer Danske Fysioterapeuter i KOS. Heidi FTR forhindret.

Mit fokus er at komme rundt på alle sygehuse i regionen, har lavet alle aftaler.

Lau: Det ligner at det fremover bliver sådan, at det bliver journalnotaterne i patienternes journal der fremover er honorarbærende. OK-parternes sekretariater arbejder på sagen.

Tine: Nye kapaciteter, Vejle, Ærø, Sønderborg x2, Fåborg/Midtfyn 0,5-1,

Der snakkes med Tønder og Nyborg. (Rikke har talt med sundhedschefen i Kolding)

Snak med palliative teams fra praksis.

Næste uge også snak med de forskellige teams fra sygehusene.

SALS: Der kommer lønregulering på basiskontrakt 1/10-25, ca. 3%

7. Nyt til hjemmeside og sociale medier

Tine sætter et opslag på SOME, alle er velkomne til at lave deres eget opslag 😊
Husk at gå ind og like, kommentere og evt. dele Tines opslag.

8. Eventuelt

- Næste møde er torsdag den 4. december kl. 13.00-17.30 med efterfølgende julefrokost hos Rikke.

Forkortelser

RB= regionsbestyrelsen

RF = regionsformænd

UU = uddannelsesudvalg

SU = samarbejdsudvalg, praksis

HB = hovedbestyrelsen

NK = netværkskonsulent

TR = tillidsrepræsentant

ROS = regionens organisations samarbejde

KON = kommunal organisationssamarbejde Nyborg

UCL = Erhvervsakademi og Professionshøjskole Odense

GF = Generalforsamling

ETF = Ergoterapeutforeningen

DFys = Danske Fysioterapeuter

KOS= kommunens organisations samarbejde, Odense